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Eclesiastul 7:1 (VDC)
1 Mai mult face un nume bun decât untdelemnul mirositor, și ziua morții decât ziua
nașterii.

Eclesiastul 7:8 (VDC)
8 Mai bun este sfârșitul unui lucru decât începutul lui; mai bine cel bun la suflet decât cel
îngâmfat.

Mulți predicatori folosesc această
expresie cu referire la mântuirea
veșnică, afirmând că sfârșitul unei
persoane este ceea ce contează
când vine vorba de salvare. În alte
cuvinte, ei încearcă să spună că
starea oamenilor la momentul
morții decide destinul lor veșnic.
Ceea ce afirmă ei cu adevărat
este următorul lucru: „Creștinii născuți din nou pot avea tot felul de căderi păcătoase în
timpul vieții lor, care ar putea să-i facă să-și piardă mântuirea dacă ar muri în acele
momente, dar dacă reușesc să aibă un nume și o reputație bună în ochii oamenilor, la
sfârșitul vieții, dacă au făcut destule fapte bune și toate păcatele lor le-au mărturisit când
mor, atunci pot fi siguri că au fost mântuiți”. Aceasta implică faptul că mântuirea noastră
veșnică fluctuează continuu și este întotdeauna în pericol de a fi pierdută, așa că trebuie să
facem toate eforturile pentru a ne asigura că vom termina cu bine, orice ar însemna acest
„bine”. Acum să vedem dacă acest lucru este adevărat. Singurele texte pe care le-am găsit în
Biblie în proximitatea acestei idei sunt versetele 1 și 8 din Eclesiastul 7, pe care tocmai le-am
citit.

În primul rând, să observăm că nici unul din texte nu spune că sfârșitul unei persoane este
ceea ce contează, ci că ziua morții este mai bună decât ziua nașterii, iar sfârșitul unui lucru
este mai bun decât începutul lui. Este doar o comparație între începutul și sfârșitul unei
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persoane sau al unui lucru. În al doilea rând, versetele nu spun că doar sfârșitul unei
persoane sau al unui lucru contează, ca și cum începutul nu ar fi important, ci spun că
sfârșitul este pur și simplu mai bun. Totuși, începuturile au și ele valoarea lor.

În al treilea rând, aceste pasaje din Vechiul Testament au fost scrise de regele Solomon
înainte de cruce și înainte ca mântuirea să iasă la lumină. Mai mult, în contextul imediat al
acestor versete – adică în întregul capitol 7, în versetele de dinainte și de după – nu există
nicio indicație sau aluzie care să ne facă să credem că aceste texte pot fi aplicate mântuirii,
în general, sau siguranței eterne, în sensul că faptele bune ale creștinilor adunate la sfârșitul
vieții contează, pentru a fi siguri că au fost mântuiți. Cum poate cineva să măsoare faptele
bune sau să știe dacă acestea sunt suficiente în fața lui Dumnezeu pentru a salva pe cineva,
în afară de jertfa lui Isus?

Aceste versete vorbesc despre perseverență și răbdare în toate lucrurile. Orice început în
orice domeniu este plin de entuziasm și anticipare, dar este și mai dificil pentru că nu vezi
imediat rezultate semnificative sau recompense. Cu toate acestea, dacă ai suficientă răbdare
și treci peste toate obstacolele, cu perseverență, până la final, atunci sfârșitul acelui lucru îți
va oferi mai multă satisfacție. De exemplu, Isus a putut îndura crucea și toată rușinea pentru
că a privit la bucuria pe care o va avea la sfârșitul tuturor suferințelor Sale (Evrei 12:2). Chiar
și în agricultură, timpul de semănat este mai greu și mai puțin satisfăcător decât recoltatul.
Mai mult, atunci când mergi la școală și te pregătești pentru viață, școala nu este
întotdeauna plăcută, dar dacă perseverezi și o termini, și apoi ai un loc de muncă cu un venit
bun sau începi o afacere, ai mult mai multe satisfacții decât atunci când erai la cursuri și
învățai. O altă ilustrație este construirea unei case. Una este când începi să o construiești și
alta e când o termini. Și același principiu se aplică în orice domeniu sau lucru.

A doua parte a versetului 8 ne spune că atunci când suntem la începutul unui lucru, și este
greu, să privim cu răbdare la finalitatea lui, să ne încurajăm și să mergem înainte pentru că
sfârșitul este mai bun decât începutul. Un alt lucru interesant este că dacă ne gândim la
sfârșitul lui Isus Cristos Însuși aici pe pământ, la cruce, ca un criminal, a fost un final rușinos
din punctul de vedere al ucenicilor și al oamenilor care trăiau în timpul Lui. Chiar și fiul meu,
când avea patru ani, și i-am spus într-o seară că Isus a biruit întotdeauna, mi-a zis că El a
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pierdut într-un singur lucru când era pe pământ. L-am întrebat: „Unde a pierdut Isus?” El a
răspuns: „El a pierdut când a murit pe cruce”. A trebuit să-i explic că Isus nu a pierdut, ci a
câștigat cea mai mare bătălie din istoria omenirii. Ceea ce încerc să spun aici este că ceea ce
considerăm din afară ca sfârșit al unei persoane (bun sau rău) poate fi foarte relativ pentru
că numai Dumnezeu cunoaște inima omului.

Și, după cum probabil știți deja până acum, mântuirea nu depinde de faptele bune sau de
reputația credincioșilor, ci doar de sângele nevinovat al lui Isus.
Mergând pe aceeași idee, mai există un pasaj care merită menționat aici, și acesta este Evrei
13:7, care spune următoarele:

Evrei 13:7 (NTR)
7 Aduceți-vă aminte de conducătorii voștri care v-au vestit Cuvântul lui Dumnezeu. Uitați-
vă cu atenție la sfârșitul (rezultatul) felului lor de viață și urmați-le credința.

În unele limbi, cum ar fi româna, de exemplu, fraza „uitați-vă cu atenție la sfârșitul felului lor
de viață” este tradusă în așa fel încât majoritatea credincioșilor o înțeleg în modul următor:
„uitați-vă cu atenție la felul de viață al acestor oameni pe care îl aveau la sfârșitul vieții lor”.
Din cauza acestei traduceri greșite, mulți credincioși cred că starea lor comportamentală de
la momentul când viața se termină este foarte importantă și decisivă în destinul lor etern.
Însă, după cum arată toate traducerile în engleză, textul ne îndeamnă să evaluăm sfârșitul
FELULUI lor de viață, adică rezultatul sau efectul bun al modului lor de viață în credință, și nu
sfârșitul vieții lor.

 

Ascultă / Vizionează / Descarcă
Puteți asculta mesajul audio al acestui articol, puteți urmări mesajul video sau îl puteți
descărca în diferite formate (mp3 / mp4 / pdf) de pe următorul link:

Sesiunea 9 – Păcatul de neiertat (Seria “Salvați pentru eternitate”) – 2 decembrie 2023

https://eserediuc.com/ro/mesaje/sesiunea-9-pacatul-de-neiertat/
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